
 

ČESKÁ BOWLINGOVÁ ASOCIACE 
Zátopkova 100/2, p. schr. č. 40, Praha 6, 160 17 

www.czechbowling.cz; info@czechbowling.cz 

 

 

 

Z Á P I S 

 

z jednání Výkonného výboru ČBA 

ze dne 21. března 2024 od 17 hod., budova České unie sportu, Zátopkova 100/2, Praha 6 
 

 

VV, přítomni: 

Karel Vopička, Jiří Beran st, Ivan Burian, Petra Otec Hanzlovská, Jaroslav Lorenc, Lukáš 
Homola, Jan Spáčil, Jiří Beran ml., Adam Vondráček, Jitka Nosková, Václav Rác 

(hosté Ingrid Liebichová Fantová, Martina Jelínková, Eva Burianová) 

VV, omluveni: 

Jan Čepelák, Vojtěch Rosenberger, Jiří Marval 

 

Program: 

1. Zahájení jednání 
2. Informace k dotacím 2024 + výsledky prioritizace sportů NSA 
3. Směrnice 7 – Mediální výstupy 
4. Práce regionů – členská základna 
5. Propozice soutěží 2024 
6. Diskuze k formátu Extraligy 2024/2025 
7. Různé  

Průběh jednání: 

 

1.  Zahájení jednání 

Jednání zahájil prezident VV ČBA Karel Vopička přivítáním a poděkováním všem členům VV, 
kteří dorazili na jednání. 
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2.  Informace k dotacím 2024 + výsledky prioritizace sportů NSA 

Prezident seznámil členy VV detailně se současným stavem dotačního řízení pro přidělení 
státních dotací ČKBF pro rok 2024, žádost podána, čeká se na rozhodnutí agentury.  

Konečné rozhodnutí o dotacích lze čekat až ve druhém čtvrtletí 2024, asociace hospodaří a 
bude hospodařit podle schváleného provizorního rozpočtu schváleného VV v prosinci 2023. 

Prezident dále seznámil členy VV s výsledky procesu prioritizace sportů na NSA. Práce se 
vyplatila, kuželky a bowling se dostaly do druhé skupiny prioritizovaných sportů hned za 
třicítku olympijských odvětví v první skupině, tedy v podstatě nejvýš, kam mohly pomýšlet. 
To nám dá možnost ucházet se stále o dotace pro reprezentaci a talentovanou mládež, které 
jsou pro naši činnost a další rozvoj nezbytné. 

Prezident prezentoval konkrétní bodové zisky v jednotlivých pilířích prioritizace a upozornil 
na nutnost vyšší podpory popularity bowlingu, především sociálních sítí, návštěvnosti akcí a 
také soustředění se na všechny aspekty problematiky společenské odpovědnosti a prevenci 
rizikových jevů ve sportu, které již řeší federace ve shodě pro kuželky i bowling a požádal VV 
o plnou podporu a součinnost při implementaci metodiky formou vhodných postupů a 
procesů. 

 

3.  Směrnice č. 7 – mediální výstupy (zásady pro pořizování podkladů pro média) 

Mediální komise představila svoji vizi prezentace bowlingu jako sportu jak ve zpravodajství 

czechbowling, tak i prostřednictvím tiskových zpráv pro média. Pro úspěšnou prezentaci 

bowlingu jsou zásadní průběžné informace z vybraných akcí, kvalitní fotografie a videa. 

Důležité jsou nejen informace o průběhu a výsledku turnaje, ale také zajímavosti, jak je 

definováno v návrhu Interní směrnice č. 7, kterou komise předložila VV ke schválení. 

 

 Tedy v rámci i nad rámec stávajícího zpravodajství czechbowling vytvářet atraktivnější a 

zajímavější mediální obsah z vybraných akcí. Mediální komise požádala VV o podporu této 

vize, na základě které bude lépe komunikovat s hráči, trenéry, doprovodem nebo 

organizátory vybraných turnajů s cílem výše uvedené podklady získávat a následně 

prezentovat. Vzhledem k situaci s centry v Praze také proběhlo krátké představení webu 

www.bowling-pro-prahu.cz 

Prezident zdůraznil nutnost výše uvedeného přístupu k médiím i sociálním sítím i s ohledem 
na prioritizaci probranou na jednání VV b předchozím bodu a doporučil směrnici ke 
schválení.  

Předseda STK navrhnul část směrnice, která zahrnuje konkrétní povinnosti každého hráče 
zapracovat do Soutěžního řádu. Bylo přijato a bude zapracováno v příští novelizaci. 

http://www.bowling-pro-prahu.cz/
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VV navrženou směrnici schválil s dodatkem předsedy STK v paragrafu 1 bod 3, plné bude 
zveřejněno s platností od 1. 4. 2024 na webu asociace.  

Ivan Burian navrhnul pokračovat ve školení hráčů/reprezentantů i trenérů členy mediální 
komise a dále navrhnul zamyslet se nad uspořádáním „školení“ mediální 
zdatnosti/komunikačních dovedností hráčů i trenérů. Prezident navrhnul toto školení 
realizovat za pomoci odborníku z Českého olympijského výboru, kde je obdobná podpora 
sportovců k dispozici. 

 

4. Práce regionů – členská základna 

Minulé zasedání VV uložilo předsedům všech regionů zapojit se od ledna 2024 do procesu 
registrace členů (nová členství i prodloužení členství) ve spolupráci s organizátory 
jednotlivých skupin a hracích dnů ABL. Všichni předsedové dostali detailní informace o 
struktuře hráčů v regionálních soutěžích s přesnými čísly o počtech registrovaných a 
neregistrovaných sportovců. Prezident opět zdůraznil nutnost registrací a požádal předsedy 
regionů o vynaložení potřebného úsilí, aby byl využit potenciál neregistrovaných soutěžních 
hráčů a to nejpozději na podzim 2024. 

 

5. Propozice soutěží 

Předseda STK Jiří Beran st. předložil ve spolupráci s Komisí pro mládež a Seniorskou komisí 
návrhy propozic MČR pro rok 2024. Tyto návrhy reflektovaly diskuzi VV probíhající na základě 
usnesení z prosincového zasedání na téma výhod a nevýhod jednotlivých nadstavbových 
hracích systémů.  

Na zasedání byla opětovně diskutována otázka, zda při play-off systému hrát o třetí místo 
nebo pokračovat ve stávající praxi a udělit dvě bronzové medaile. VV se nakonec přiklonil ke 
druhé možnosti. 

Dále VV sjednotil hrací schémata všech MČR dvojic (budou se hrát systémem Baker) a také 
sjednotil propozice MČR pětičlenných týmů a MČR pětičlenných juniorských týmů  
(budou mít zcela shodný formát). 

Schválené propozice soutěží budou publikovány na webu, jedná se o  MČR juniorů 2024, 
MČR seniorů 2024, MČR dvojic2024, MČR juniorských dvojic 2024, MČR seniorských dvojic 
2024, MČR pětičlenných týmů 2024 a MČR pětičlenných juniorských týmů 2024. 

Poté opět široce diskutoval návrhy změn pro MČR jednotlivců 2024 a shodl se na novém 
hracím schématu, který bude zapracován do propozic, které budou schváleny per-rollam a 
publikovány také v co nejkratším termínu. 
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6.  Diskuze k Extralize 

Předseda STK informoval o situaci s centry ve skupinách Západ a v souladu předchozí diskusí 
navrhnul zvážit možnost pořádání šestičlenných skupin v rámci Extraligy namísto 
osmičlenných. 

Prezident navrhnul zamyslet se nad celou Extraligou, protože její kvalita je velmi rozdílná, 
dlouhodobě není o co hrát, jde jen o postup do závěrečného finálového dne, který je možná 
z hlediska počtu účastníků zbytečně naddimenzován a soutěž tak ztrácí punc vrcholové 
soutěže. Také se ztrácí její dlouhodobost. 

Navrhnul proto zamyslet se s ohledem na předchozí požadavek STK na celkovou reorganizací 
Extraligy a její návrat do původní podoby jako nejvyšší, nejkvalitnější dlouhodobé soutěže, 
kde by se potkávaly nejlepší týmy i během roku a nejenom jednou za rok ve finále. 

VV uložil předsedům regionů, aby tuto myšlenku projednalo s kapitány mužstev z jejich 
regionu a na příštím zasedání VV mělo silnější mandát tuto problematiku řešit. 

VV uložil zamyslet se nad následujícím: 

Snížit počet Extraligových týmů (nutnost zajistit jinou soutěž)? Rozdělit Extraligu do více 
úrovní? Změnit počty týmů ve skupinách a změnit počty zápasů v hracím dnu (např. hrát 3x 
každý s každým ve dvou kolech). Snížit počet hracích dnů?  Hrát Extraligu s cestováním po 
celé republice (vůbec, jen na jaře, na jaře i na podzim)? Hrát Extraligu jako dlouhodobou 
soutěž bez finále? Pokud ano, jak motivovat ostatní týmy – Ligový pohár? 

VV bude projednávat propozice na další ročník na příštím zasedání VV. 

 

7.  Různé - diskuze 

Petra Otec Hanzlovská poděkovala za všechny nové trenéry EBF Level 3 VV za možnost 
zúčastnit se EBF Level 3 v Helsinkách a zvýšit si tak trenérskou kvalifikaci na nejvyšší 
evropskou úroveň. 

Petra Otec Hanzlovská vznesla návrh na lepší specifikaci bowlingové ústroje pro ženy, 
současná praxe je nevyvážená, muži mají úbor jednoznačně specifikovaný, ženy nikoliv. VV se 
po diskuzi shodl na doplnění definice ústroje pro ženy, která bude zanesena do Soutěžního 
řádu a propozic a bude platná po 1. 7. 2024: U žen budou za odpovídající ústroj považovány 
o jednobarevné sportovní dlouhé nebo krátké kalhoty nebo jednobarevná sportovní sukně. 
Ne samotné legíny, kamaše a podobně (v kombinaci se sukní jsou v pořádku).  

Václav Rác vznesl dotaz na interpretaci ustanovení o CTT, zda je nutno odehrát v rámci 
jednoho CTT všechny bloky her. Odpověď je, že není. Chybějící blok může být chápan jako 
nulový (nejhorší) a jako takový může být nahrazen blokem her z Prestige dle platné 
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Koncepce reprezentace a dle platných nominačních podmínek vypsaných pro konkrétní 
šampionát. 

 

Ukončení 

Řídící jednání poděkoval všem přítomným členům VV za účast a jednání ukončil. Další 
zasedání VV bude uskutečněno v červnu 2024 

Zapsal: Ing. Karel Vopička 


